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Losonczi Pál Kisimayóban 
# Kisimayo (MTI) 

Losonczi Pál, az Elnöki Ta-
nács elnöke, aki harmadik 
napja tartózkodik hivatalos 
baráti látogatáson a Szomáli 
Demokratikus Köztársaság-
ban, tegnap reggel Moham-
med Sziad Barre társaságá-
ban ellátogatott Kisimayóba. 
Ez az Indiai-óceán partján 
elterülő nagy kikötőváros 
Szomália délnyugati részén 
fekszik, s forgalmas repülő-
tere egyben Szomália légi-
közlekedésének egyik köz-
pontja. A félezerkilométeres 
utat a magyar államfő re-
pülőn tette meg, s közben 
áthaladt az Egyenlítő fölött. 

Kisimayo kormányzója fo-
gadta Losonczi Pált, aki dél-
előtt a szomáliai vezetők 
társaságában megtekintette a 
város egyik legfontosabb ipa-
ri létesítményét, a húsfeldol-
gozó üzemet. A szovjet se-
gítséggel épült, mintegy 500 

dolgozót foglalkoztató gyár-
ban naponta 170 szarvas-
marhát dolgoznak fel, s 
évente mintegy félmillió hús-
konzervet készítenek. Szere-
pelt a programban a hely-
beli kartonüzem, a kikötő, 
továbbá egy mezőgazdasági 
ültetvény megtekintése is. 

Délben a kormányzó ebé-
det adott Losonczi Pál tisz-
teletére, délután pedig a vá-
ros sportstadionjában nagy-
gyűlésen találkozott a ma-
gyar államfő Kisimayo dol-
gozóival. 

A kisimayoi gyűlésen Lo-
sonczi Pál — akit nagy sze-
retettel ünnepeltek a megje-
lentek — beszédet mondott. 

— Mindenekelőtt szeret-
ném megköszönni azt a lel-
kes és forró fogadtatást, 
melyben részesítettek. Őszin-
tén megmondom, nagyon jól 
esik az a megbecsülés, amely 
itt-tartózkodásunk első pil-
lanatától övez bennünket. 

A háztáji gazdálkodás 
helyzete 

A TOT elnökségének ülése 
A Termelőszövetkezetek 

Országos Tanácsának elnök-
sége szerdán Szabó István 
elnökletével a háztáji gaz-
dálkodás helyzetéről tár-
gyalt. Az elnökség megálla-
pította': a háztáji gazdaságok 
szerepe a mezőgazdasági 
árutermelésben, a szövetke-
zeti családok önellátásában 
változatlanul jelentős: a me-
zőgazdasági termelés egyötö-
dét adják, az állati termékek 
több mint egynegyedét állít-
ják elő, mindent egybevetve 
évente 24—25 milliárd fo-
rint értékben. A nagyüzemi 
gazdálkodás gyors fejlődése 
következtében az elmúlt öt 
évben módosult a háztáji 
termelés szerkezete és meg-
változtak módszerel. A gépe-
sítés előrehaladása például 
lehetővé tette, hogy mintegy 
445 ezer hektárnyi háztáji 
föld megművelését — térítés 
ellenében — a közös gazda-
ságok gépeivel végezzék el. 
Ily módon a háztáji terüle-
ten termelt kukorica termés-
átlaga a nagyüzemivel azo-
nos mértékben nőtt és a 
háztáji teendők a csúcsidő-
szakban nem vonták el a 
közös munkától a tagokat. 
Csökken ellenben a termő-
terület a kézi munkaigé-
nyes növénytermesztési ága-
zatokban, a kisüzemi szőlő-
és gyümölcsöskertekben, 
amelyek jelentős mértékben 
veszik ki részüket a lakos-
sági ellátásból, termelési 
színvonaluk azonban ma 
már nem felel meg a kö-
vetelményeknek; A háztáji 
zöldségtermelők is sokat 
tesznek a lakossági ellá-
tásért; a zöldpaorika több 
mint felét, a paradicsom több 
mint egyötödét adiák. ö r -
vendetes, hogy a jó jövedel-
met biztosító fóliás termesz-
tési módot egyre szíveseb-
ben alkalmazzák. 

A sertéstartás szintén jó) 
bele'Meszkedik a szövetkezeti 
tagok és családtagok kis-
üzemi gazdálkodásába, ahon-
nan az ország vágósertés-
termelésének mintegy egy-
harmada kerül ki. A tapasz-
talatok szerint, megfelelő 
feltételek esetén — kedvező 
takarmányellátásnál és za-
vartalan értékesítésnél — a 
tenyésztői kedv hosszú tá-
von is fenntartható. 

Az elnökség rámutatott: a 

háztáji termelésből jól kive-
szik részüket a szövetkezeti 
nődolgozók és az idősebb 
tsz-tagok, nyugdíjasok. A 
munkában a családtagoknak 
több mint 90 százaléka vesz 
részt A nyugdíjas és jára-
dékos tagság esetében ez a 
gazdálkodási forma még 
mindig jelentős megélhetési 
tényező, azért a háztáji gaz-
dálkodást szociális okokból 
is támogatni kell 

Az elnökség megvizsgál-
ta, hogyan alakult a közös 
és a háztáji gazdaságok kap-
csolata az elmúlt években 
A szoros együttműködésre 
módot adnak az érvényben 
levő rendelkezések, amelyek 
lehetővé teszik például a kö-
zös áruértékesítést, az anyag-
beszerzést és a háztáji gaz-
dák egyéb támogatását 

Az elnökség megállapítot-
ta, nagyon sok üzem vezetői 
csakis a nagyüzemi terme-
lésre fordítanak figyelmet, 
nem törődnek a háztájival, 
holott ebben az ország min-
den vidékén még jelentős 
tartalékok vannak. Az el-
nökság úgy határozott, hogy 
a jövőben az eddiginél is 
jobban fel kell karolni a 
háztáji gazdálkodás ügyét, 
korszerűsíteni kell a kis-
üzemi gazdálkodást; a teen-
dők egysége meghatározására 
az elnökség ajánlást ad ki. 

Érezzük, hogy barátok közé 
jöttünk — jelentette ki be-
vezetőül az Elnöki Tanács 
elnöke. 

A Magyar Népköztársaság 
és a Szomáli Demokratikus 
Köztársaság történelme 
fordulópontjainak taglalása 
után a Mohammed Sziad 
Barre elnökkel folytatott tár . 
gyalásokról a következőket 
mondotta a Magyar Népköz-
társaság Elnöki Tanácsának 
elnöke: 

— Kölcsönösen tájékoztat-
tuk egymást országaink hely. 
zetéről, és keressük azokat a 
módokat, lehetőségeket, ame-
lyek szorosabbra fűzhetik 
népeink, országaink, álla-
maink kapcsolatát. A ma-
gunk részéről úgy véljük, 
hogy még csak a kezdetén 
tartunk a rendelkezésünkre 
álló gazdasági, tudományos-
műszaki és kulturális együtt-
működési lehetőségek reali-
zálásának. 

— A Magyar Népköztár-
saság népe és kormánya 
nagyra értékeli a Szomáli 
Demokratikus Köztársaság 
aktív el nem kötelezettségi 
külpolitikáját, amely a pozi-
tív semlegesség elvein nyug-
szik. Nagyra értékeli, mert 
ez a politika szolidáris a 
nemzeti felszabadító mozgal-
makkal, harcol a gyarmato-
sítás és az újragyarmatosí-
tás ellen, támogatja a néoek 
közötti békés egymás mellett 
élés elvét 

— Korunk a békés egy-
más mellett élés elvének és 
gyakorlásának térhódítása 
jegyében él. Az utóbbi évek-
ben határozott enyhülés kö-
vetkezett be a nemzetközi 
viszonyokban. Ez az irány-
zat válik uralkodóvá, akkor 
is, ha még sok buktatóval, 
ellenakcióval kell szembe-
néznünk. 

— Engedjék meg, hogy is-
mételten és még egyszer kö-
szönetet mondjak a szívé-
lyes és baráti fogadtatásért 
Viszonzásul hádd tolmácsol-
jam mindannyiuknak, az 
egész szomáli népnek a szo-
cializmust építő magyar né-
forró, baráti üdvözletét — fe-
lezte be beszédét Losoncz' 
Pál. 

Hazánkba látogat 
a svéd 

kiüiigyminiszter 
Púja Frigyes külügymi-

niszter meghívására október 
30-án hivatalos látogatásra 
hazánkba érkezik Sven An-
dersson, a Svéd Királyság 
külügyminisztere. 

Biv í i l f i 
együttműködés 
Befejeződött a magyar—szov[et 
kormányközi bizottság ülésszaka 

Moszkvában jegyzőkönyv 
aláírásával befejeződött a 
magyar—szovjet gazdasági és 
műszaki-tudományos együtt-
működési kormánykör bi-
zottság 16. ülésszaka. A jegy-
zőkönyvet szerda délután a 
moszkvai KGST-székházban 
dr. Szekér Gyula és Mihail 
Leszecsko miniszterelnök-
helyettesek, a kormányközi 
bizottság társelnökei írták 
alá. 

Á kormányközi bizottság 
16. ülésszakát október 27— 
29. között tartották meg. 

Á bizottság nagy figyel-
met fordított a Lázár Gy rgy 
és A M. Koszigin minisz-
terelnök 1975. október 21-1 
találkozóján létrejött meg-
állapodások megvalósításá-
val kapcsolatos intézkedése -
kidolgozására. A találkozóról 
kiadott magyar—szovjet kö-
zös közleményből eredő 
konkrét intézkedések előké-
szítésével kapcsolatban a bi-
zottság meghatározta a két 
ország illetékes szerveinek 
munkarendjét, a munkák 
határidőit és irányait. 

A bizottság megvizsgálta 
és jóváhagyta a két ország 
együttműködő minisztériu-
mainak és főhatóságainak 
javaslatait, a gvártássZakosL 
tás és kooperáció további 
fejlesztésével kapcsolatban, 
a híradástechnikai iparban 
az autóiparban, a könn- ű- és 
élelmiszeripari gépgyártás-
ban a vegyipari és kőolaj-
ipari gépgyártásban, a vegy-
iparban, a szars-ámgópg-ár 
lásban. a papíriparban és a 
gyógyszeriparban. A bizott-
ság ülésszaka során két kor-
mányközi és tizenegy tárca-
közi egyezményt írtak alá a 
gyártásszakosításról és koo-
perációról. 

A bizottság megvizsgálta 
az öt magyar nagyvállalat 
és a megfelelő szovjet vál-
lalatok közötti együttműkö-
dés elmélyítésével kapcsola-
tos kérdéseket. Az aláírt 
egyezmények közül kettő a 
Csepel Autógyárral és a 
Beloiannisz Híradástechni-
kai Gyárral folytatott mű-
szaki-termelési együttműkö-
dés elmélyítésére és kibőví 
tésére vonatkozik. 

A bizottság meghallgatta a 
szovjet és a magvar külke-
reskedelmi szervek beszámo-
lóit az 1975. évi áruforgal-
mi jegyzőkönyv végrehajtá-
sának menetéről és megálla-
oította, hogy a két ors-ág 
gazdasági eg üttműködése 
sikeresen feitódik. 

A bizottság megvizsgálta 
a két ország közötti gazdasá. 
gí és műszaki-tudományos 

Olasz szolidaritási bizottságok 
küldöttsége Szegeden 

Tegnap, szerdán delelött az 
olasz szolidaritási bizottsá-
goknak a Magyar Szolidari-
tási Bizottság vendégeként 
hazánkban tartózkodó közös 
küldöttsége — melynek tag-
jai Vladiméro Diodati, az 
Olasz—Chile Szolidaritási Bi-
zottság titkára, Vera Bacca-
ra, az Olasz—Vietnam Szo-
lidaritási Bizottság titkára, 
Antonio Cariniaz Olasz— 
Vietnam Szolidaritási Bizott-
ság elnökségének tagja —, 
Vittorio Origlia, az Olasz 
Kommunista Párt KB kül-
ügyi osztályának munkatár-
sa, az Olasz-—Magyar Fórum 
munkatársa vezetésével Sze-
g e i r e látogatott. 

A vendégeket a népfront 

városi székházában Molnár 
Sándor, a Hazafias Népfront 
Csongrád megyei titkára fo-
gadta és tájékoztatót adott 
a megye társadalmi életéről, 
népfrontmozgalmáról. A fo-
gadáson részt vett Gyárfás 
Mihály, az MSZMP Csongrád 
megyei bizottságának osz-
tályvezetője, Ludányi István, 
az MSZMP Szeged városi bi-
zottságának munkatársa, 
Kiss Piroska, a népfront vá-
rosi titkára. 

Az olasz küldöttek a nép-
frontszékházban kerekasztal-
beszélgetésen vettek részt, 
ahol a társadalmi szervek 
szegedi képviselőivel talál-
koztak. Hofges"-g Péter, a 
népfront városi bizottságá-

nak alelnöke köszöntötte a 
vendégeket, és tájékoztatta 
őket a népfront által szerve-
zett szolidaritási mozgalom-
ról. A találkozó résztvevői, 
az ifjúsági szervezet, az 
üzemek, szakszervezetek kép-
viselői ismertették azokat az 
akciókat, amelyekkel támo-
gatták a szabadságukért küz-
dő népeket. Az olasz küldöt-
tek a szolidaritási mozgal-
mukba, a demokráciáért vi-
vott harcukba adtak betekin 
tést. 

Délután a delegáció elláto-
gatott az MTA újszegedi Bio-
lógiai Kutató Intézetbe, majd 
városnézésen vett részt A 
küldöttség az esti órákban 
utazott vissza Budapestre, 

kapcsolatok fejlődését a me-
zőgazdaságban és jóváhagy-
ta a vetőmagvak, valamint 
a szőlő- és gyümölcs-szapo-
rítóányagok termesztésében 
való együttműködésről elő-
készített egyazmínyterveze-
tet. A bizottság megvizsgál-
ta és állást foglalt a Dunai 
Vasmű oxigén-konverteres 
üzemének építésében való 
együttműködéssel, valamint 
a Magyar Gördülőcsapágy 
Művek rekonstrukci'jától 
szóló kormányközi egyez-
ményből eredő kölcsönös kö-
telezettségek teljesítésével 
kapcsolatos kérdésekben. 

A bizottság jóváhagyta a 
két ország illetékes szervei 
által az 1976—1980-ra egyez-

tetett legfontosabb műszaki-
tudományos problémák vég-
rehajtási programjának elő-
készítésével kapcsolatban 
végzett munkát. A gazdasá-
gi és műszaki-tudományos 
kapcsolatok továbbtejles-té-
se és elmélyítése érdekében 
a bizottság célszerűnek tar-
totta, hogv egyes iparágak-
ban közvetlen műszaki-tudo-
mányos együttműködést hoz-
zanak létre. 

A bizottság munkája a 
testvári barátság és a k l-
csönös egyetértés szellemé-
ben zajlott le. 

• 

A dr. Szekér Gyula vezette 
magyar delegáció tegnap es-
te hazaérkezett Budapestre. 

Kádár János fogadta 
J. A. Naumenkót 

Kádár János, az MSZMP Központi Bizottságának első 
titkára szerdán a Közpohti Bizottság székházában be íu-
tatkozó látogatáson fogadta Jurij Andrejevics Naumenko 
vezérezredest, az egyesített fegyveres erők főparancsnoká-
nak magyarországi képviselőjét. A szívélyes, elvtársi talál-
kozón jelen volt Lázár György, a Politikai Bizottság tagja, 
a Minisztertanács elnöke, valamint Czinege Lajos vezérez-
redes, honvédelmi miniszter. (MTI) 

II köd mlait 
lelassult a közlekedés 

A Budapestre telepedett 
szerda reggeli sűrű köd le-
lassította a közlekedést, kü-
lönösen a külterületeken, 
ahol a rossz látási viszonyok 
között szinte csak lépésben 
haladhattak az autóbuszok, 
és a villamosok. 

Az ország más vidékeiről 
ls ködöt jeleztek, emiatt a 
vonatok többsége 15—20 
perces késésekkel futott be a 

budapesti pályaudvarokra, s 
a Volán autóbuszjáratai is 
gyakran késtek, a ködön kí-
vül a biztonságos közleke-
dést neheziti a nyálkás, csú-
szós út. Akadozott a nem-
zetközi közlekedés is, sőt a 
Ferihegyi repülőtéren vala-
mennyi indulásra előkészített 
gép ott vesztegelt a reggeli 
órákban, hat járat nem tu-
dott elindulni a köd miatt. 

Vasúti tisztképzés 

A MAV Tisztképző Iskolája nappali, esti és levelező tago-
zatának 1500 hallgatója van. A MÁV-nál 1887 óta folyik a 
rendszeres továbbképzés és oktatás. A nappali szakos hall-
gatók 10 hónapig járnak előadásokra, ezalatt megkapják 
teljes fizetésüket. Az iskola 26 ezer kötetes könyvtára és 
120 személyes tanári kara segíti a hallgatókat, hogy maga-
sabb képesítést érjenek al, és munkájukat biztonságosan 
tudják végezni. Képün'-ön: A hallgatók isrperkednek a 

vasúti bemidezésekkel 


